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Príjazd 

Potvrdenie o mojej stáži (mesto, špecializácia) som dostala v marci (březnu). Na stáž som odlietala 

z Viedne o 7:00 ráno, s príletom do Porta o 9:25 (plus časový posun -1hodina). Keďže sme z Viedne 

odchádzali piati, všetkých nás naraz na letisku vyzdvihla naša LEO a spoločne sme sa presunuli 

metrom a autobusom na zastávku, čo trvalo asi 40 minút a potom ešte 10 minút chôdze na internáty. 

Tam sme dostali pridelené izby. 

 

Ubytovanie 

Bývali sme na internáte asi 15minút od nemocnice a asi 20minút od centra. V blízkosti bol 

supermarket, do ktorého sme sa dostali za 5 minút a taktiež autobusová a električková zastávka 4 

minúty. Zo zastávky trvala cesta autobusom na pláž necelú pol hodinu.  Izby sme mali pre dvoch 

a mohli sme sa aj dohodnúť, s kým chceme byť ubytovaní. Každá izba mala svoju kúpeľňu. Zariadenie 

izby síce nebolo najlepšie, ale zvykli sme si. V izbe bola taktiež chladnička, ktorá však viac mrazila ako 

chladila. Raz týždenne nám vymieňali posteľnú bielizeň, uteráky, vyniesli smeti, dali toaletný papier 

a vytreli podlahy. V rámci ubytovania sme mali k dispozícii práčky a sušičky, ktoré sa zapínali 

pomocou karty, na ktorú sa nabíjal kredit (1 použitie práčky/sušičky-1,60eur). Taktiež sme mohli 

využiť kuchynky. Od našej LC sme dostali tašku, v ktorej sme mali pohár, misku, tanier a príbor. 

Celkovo toto ubytovanie na prvý pohľad vyzeralo nie veľmi príjemne, ale nakoniec sme si zvykli a radi 

sme sa tam vracali. 

 

Stáž 

Na náš prvý deň v nemocnici nás odviedla LEO až na oddelenia za tútormi. Nie  všetci začali hneď 

v prvý deň, takže niektorých ešte uvoľnili po zoznámení, no ja som mala šťastie a hneď som sa išla 

pozerať na operácie. S mojim tútorom som sa vždy dohodla kam mám ktorý deň prísť. Keďže vedel, 

že už som mala nejaký prehľad o oftalmologii, snažil sa, aby som videla zo všetkého niečo, čo bolo aj 

mojim cieľom pre túto stáž. Na každý deň mi naplánoval niečo iné, posielal ma za rôznymi 

špecialistami vo všetkých segmentoch oftalmologie, ako na ambulancie, tak na operačné sály. Vždy 

som vedela kam ísť a koho hľadať. Chodievala som do nemocnice na 8:00-8:30 (podľa toho, kam som 

šla) a odchádzala som najčastejšie okolo 13:00, ale aj neskôr. Keďže som mala veľký záujem, môj 

tútor ma nechal každého pacienta vždy vyšetriť za štrbinovou lampou, vždy mi počas ambulancie 

vysvetľoval po anglicky, čo pacient hovorí a čo si o tom on sám myslí. Ostatní lekári boli taktiež veľmi 

milí, ústretoví a vždy mi odpovedali na otázky a snažili sa ma zapájať.  

Na obedy sme chodili do jedálne do kampusu. V prvý deň sme dostali lístky na celý mesiac. Obed sa 

vydával od 12:00 do 14:00. Vždy sme si mohli zobrať nápoj, pečivo, dezert, polievku a hlavné jedlo. 

Jedlo nebolo chuťovo výrazné, ale zvykli sme si a bolo to hlavne veľmi dobre vymyslené, keďže 

jedáleň bola po ceste z nemocnice, asi 4 minúty od internátov.  

 

Mesto 

Porto je najväčším mestom severného Portugalska. Je známe krásnymi kostolmi s typickými Azulejos 

kachličkami na stenách, obrovskými mostami, spájajúcimi Porto a, na druhom brehu rieky Douro, len 

o niečo menšiu Vila Nova de Gaia. Na oboch stranách rieky sme trávili veľa času prechádzkami, 

degustáciou portského vína, či posedeniami pri výbornom jedle. Centrum mesta je nádherné, 

historické. Zvláštne bolo, že aj keď bolo vždy zaplnené turistami, nikdy sme sa necítili, že ideme 



v dave, že je to nepríjemné, alebo stiesňujúce. Samozrejmosťou sú v Porte nádherné západy slnka, 

ktoré chodia ľudia všetkých vekových kategórií sledovať každý deň na rôzne miesta, kde vidíte davy 

ľudí, no pôsobí to veľmi uvoľnene a domácky. Na pláž prídete za 30minút a ak ste priaznivcami 

surfovania, lokálni surferi sa veľmi radi podelili o pár rád (kde sledovať predpoveď, kde v oceáne nie 

sú skaly, či bude nasledujúci deň dobrý) a taktiež keď obídete pár škôl, nájdete aj takú, kde Vám dajú 

cenu na požičanie surfu a neoprénu ako pre „locals“, keďže tam budete celý mesiac. To je len ďalší 

dôkaz o dobrosrdečnosti a láskavosti portugalcov.  

Mali sme svoje tradičné osvedčené miesta na kávu a pastéis de Nata (tradičné koláčiky), ale bolo 

veľmi príjemné objavovať rozličné reštaurácie a podniky, či už na brunch, obed, pivo alebo víno.  

Celkovo sa mi Porto veľmi páčilo a odporučila by som ho každému, kto miluje oceán, parky, veľa 

možností na aktivity a objavovanie zákutí, ktoré Vás tam určite neprestanú prekvapovať. 

 

Cestovanie 

S mojimi kamarátmi sme precestovali najbližšie mestá, ktoré boli prekrásne a boli to tipy na 

jednodenné výlety od našich tútorov. Braga, Guimaraes, s celou LC sme boli aj v Aveire a na NSP sme 

išli do Lisabonu na celý víkend.  

 

Certifikát 

Certifikát som obdržala od našej LEO po predložení tútorom podpísaného handbooku a po vyplnení 

hodnotiacich dotazníkov. Handbook mi môj tútor podpísal predposledný deň a certifikát posledný 

deň stáže. 

 

Celkové hodnotenie 

Moja stáž bola oveľa lepšia ako som si ju predstavovala. Časť toho bola zapríčinená ľuďmi, ktorých 

som stretla a tým, že som mala šťastie a dostali sme sa na stáž spoločne s mojou najlepšou 

kamarátkou. A časť tým, že som mala skvelého tútora a keďže som o oftalmologiu prejavovala 

záujem, aj on chcel, aby som v nemocnici videla najviac ako som mohla. Prinieslo mi to veľa 

profesných skúseností a taktiež veľa nových kontaktov a zážitkov. 

 


